

БИОГРАФИЧЕСКАЯ СПРАВКА

МАРК ЭЛЛИОТТ

Марк Эллиотт – профессор истории в отставке. В 1969 г. с отличием закончил университет Эсбери со степенью бакалавра, после чего получил степень магистра (1971), а затем доктора наук (1974) в университете Кентукки, защитив диссертацию по современной европейской и русской истории. Преподавал в Университете Эсбери (шт. Кентукки), Уитон Колледже (шт. Иллинойс), Сэмфордском Университете (шт. Алабама), а также Южном Уэслианском Университете (шт. Сев. Каролина). Помимо преподавания д-р Эллиотт в течение 19 лет занимал пост директора Института Христианских Исследований Восток-Запад (Уитон Колледж), а также директора Глобального Центра (Школа Бисон Дивининти Сэмфордского Университета).

Д-р Эллиотт является автором книги *Заложники Ялты: советские беженцы и роль США в их репатриации [Pawns of Yalta: Soviet Refugees and America's Role in Their Repatriation]* (Издательство Иллинойского университета, 1982) а также более 160 статей и рецензий. В качестве редактора и соредатора д-р Эллиотт курирует пять изданий, посвященных христианству в странах бывшего Советского Союза, а также с 1993 г. выступает как основатель и главный редактор ежеквартального журнала *Вестник служений и церквей Восток-Запад East-West Church and Ministry Report* (1993 –), получившего пять Премий Мерита Awards of Merit Ассоциации Евангельской прессы.

Начиная с 1974 г. д-р Эллиотт неоднократно приезжал в Россию и страны Центральной и Восточной Европы. Во время этих поездок он преподавал, организовывал и руководил программой студенческого обмена со студентами МГУ, помогал запуску программы международного усыновления российских детей-инвалидов, выступал на конференциях по бизнес-этике и роли женщин в церкви, проводившихся в Москве, проводил оценку протестантских семинарий, а также возглавлял краткосрочные миссии по работе с российскими детьми-сиротами.

Д-р Эллиотт является попечителем Русско-Американского Института (Москва), ранее выступал попечителем Университета Эсбери (Уилмор, Кентукки). Имеет жену Дарлин, четверых взрослых детей, усыновленных из Вьетнама и Колумбии, а также четверых внуков.

Контактная информация: Dr. Mark R. Elliott, Editor, *East-West Church and Ministry Report*, Asbury University, One Macklem Drive, Wilmore, KY 40390; 859-858-2427; emark936@gmail.com; www.eastwestreport.org.

BIOGRAPHICAL SKETCH

MARK R. ELLIOTT

Mark R. Elliott, retired professor of history, earned a B.A. *cum laude* from Asbury University (1969) and an M.A. (1971) and Ph.D. (1974) in modern European and Russian history from the University of Kentucky. He taught at Asbury University, Wilmore, Kentucky; Wheaton College, Wheaton, Illinois; Samford University, Birmingham, Alabama; and Southern Wesleyan University, Central, South Carolina. At Wheaton College Dr. Elliott served for 13 years as director of the Institute for East-West Christian Studies, and at Samford University he served for six years as director of the Global Center at Beeson Divinity School.

Dr. Elliott is the author of *Pawns of Yalta: Soviet Refugees and America's Role in Their Repatriation* (University of Illinois Press, 1982) and over 160 articles and reviews. He edited *Christianity and Marxism Worldwide: An Annotated Bibliography* and the *East European Missions Directory*, and co-edited the *East-West Christian Organizations Directory*; *Ethics in the Russian Marketplace: An Anthology*; and *Christian/Marxist Studies in U.S. Higher Education: A Handbook of Syllabi*. He also is the founding editor of the quarterly *East-West Church and Ministry Report* (1993--), which has received five Awards of Merit from the Evangelical Press Association.

Dr. Elliott has made numerous trips to Russia and Central and Eastern Europe since 1974. His travels have involved teaching; negotiating and leading a student exchange program with Moscow State University; helping launch a program of international adoption of handicapped Russian orphans; hosting Moscow conferences on business ethics and the role of women in the church; on-site evaluations of Protestant seminaries in the former Soviet Union; as well as leading tour groups and six short-term missions working with Russian orphans. He also has taught at and led study groups to the Caribbean Graduate School of Theology, Kingston, Jamaica.

Dr. Elliott is a founding trustee of the Russian-American Institute (Moscow) and previously served a ten-year term as a trustee of Asbury University (Wilmore, KY). He and his wife Darlene have four grown children adopted from Vietnam and Colombia and four grandchildren.

Contact information: Dr. Mark R. Elliott, Editor, *East-West Church and Ministry Report*, Asbury University, One Macklem Drive, Wilmore, KY 40390; 859-858-2427; emark936@gmail.com; www.eastwestreport.org.